
Protokół Nr XL/2006  
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 13 czerwca 2006r.  
 

 
 XL sesję Rady Powiatu w Kluczborku o godzinie 1200 otworzył Przewodniczący Rady 
– Maciej Mularczyk i powitał radnych oraz wszystkich zebranych. Następnie stwierdził,  
że dzisiejsze obrady i podejmowane uchwały będą prawomocne, ponieważ na ogólną liczbę 
19 radnych obecnych jest 11. W dalszych obradach uczestniczyło 16 radnych.  
 Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił zebranym proponowany porządek sesji  
w dniu dzisiejszym. Zaproponował, aby z porządku wycofać projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Panem Leszkiem Krzyżanowskim – 
radnym Rady Powiatu w Kluczborku. Wyjaśnił, że przedmiotowy projekt uchwały został 
przygotowany na wniosek Prezydenta Miasta Opola, który zatrudnia radnego na stanowisku 
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej dla Kombatantów w Opolu. W dniu wczorajszym  
Pan Prezydent wycofał jednak swój wniosek. Dlatego też Przewodniczący Rady 
zaproponował wycofanie projektu uchwały w tej sprawie.          
Innych uwag do proponowanego porządku nie wniesiono. W obecności 11 radnych, Rada 
Powiatu jednogłośnie przyjęła następujący porządek XL sesji, uwzględniający wyżej opisaną 
propozycję Przewodniczącego:       

 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
   a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
   b/ zatwierdzenie porządku obrad, 
   c/ zatwierdzenie protokołów z XXXVII, XXXVIII i XXXIX sesji. 
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Podjęcie uchwał w sprawach: 
   a/ zmiany uchwały Nr XXXV/249/2005 Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie  
       uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2006r.,  
   b/ odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Opolu na skargę  
       Pana Henryka Fraszka, 
   c/ udzielenia pełnomocnictwa, 
   d/ udzielenia pełnomocnictwa,       
   e/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu  
       Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku za 2005r., 
   f/ nadania Statutu i Regulaminu Starostwu Powiatowemu w Kluczborku,     
   g/ nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku, 
   h/ nadania Statutu Zarządowi Dróg Powiatowych w Kluczborku, 
   i/ nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Kluczborku, 
   j/ nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej w Kluczborku, 
   k/ nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej w Gierałcicach, 
   l/ nadania Statutu Powiatowemu Zespołowi Socjalizacyjno-Interwencyjnemu  
      „Nasz Dom Bogacica-Bąków ” w Bogacicy,  
   ł/ ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i placówek  
      kształcenia ustawicznego w Powiecie Kluczborskim, 
  m/ likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
      Nr 1 w Kluczborku,  
  n/ likwidacji szkół ponadpodstawowych w Zespole Szkół Licealno-Technicznych  
      w Kluczborku, 
  o/ likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ogólnokształcących  
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      w Kluczborku,  
  p/ likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych –  
      Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Bogdańczowicach, 
  r/ likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
      Nr 2 – Centrum Kształceniua Ustawicznego w Kluczborku, 
  s/ zmieniająca uchwałę Nr XXIX/219/2005 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia  
     8 lipca 2005r. w sprawie nadania regulaminu przyznawania i przekazywania           
     stypendiów dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie Kluczborskim  
     w roku szkolnym 2005/2006,  
  t/ wyrażenia woli na przekazanie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych – RCKU  
     w Bogdańczowicach do prowadzenia przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  
4.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 
5.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu.  
6.Wolne wnioski i zapytania. 
7.Zamknięcie obrad.      
        
 Kolejno przystąpiono do zatwierdzenia protokołu z XXXVII zwyczajnej sesji  
w dniu 13 kwietnia 2006r. oraz z XXXVIII i XXXIX nadzwyczajnych sesji w dniach  
27 kwietnia 2006r. i 18 maja 2006r. Do protokołów radni nie wnieśli uwag.  
W odrębnych głosowaniach Rada Powiatu, 11 głosami za, jednogłośnie przyjęła  
powyższe protokoły.  
 

Do punktu 2 porządku obrad  
 
Radna Irena Kielar zapytała czy w obecnej chwili można już ocenić wyniki naboru uczniów 
do klas pierwszych szkół ponadgimnazjalnych w naszym powiecie.  
Innych zapytań radni nie wnieśli.  
 

Do punktu 3a porządku obrad  
 
Przewodniczący Rady przedstawił kolejno projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
Nr XXXV/249/2005 Rady Powiatu w Kluczborku o uchwaleniu budżetu Powiatu 
Kluczborskiego na 2006r. W projekcie tym zawarte są głównie propozycje wykorzystania 
kwoty 265.981,-zł. stanowiącej przychód budżetu w br. Ponadto proponuje się zwiększenie 
dochodów budżetu o kwotę 19.412,-zł., zwiększenie wydatków o kwotę 285.393,-zł., 
przeniesienie środków finansowych pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej oraz 
wprowadzenie zmian w planie wydatków na zadania remontowe.  
Do projektu uchwały radni nie wnieśli zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie. W obecności 13 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie,  
13 głosami za,  podjęła uchwałę Nr XL/280/2006 przyjmując proponowane zmiany  
w budżecie powiatu. 
 

Do punktu 3b porządku obrad  
 
Następnym projektem przygotowanym na dzisiejsze obrady był projekt uchwały w sprawie 
udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Opolu na skargę Pana 
Henryka Fraszka. W projekcie tym proponuje się wniesienie o oddalenie w całości skargi 
Pana Fraszka na uchwałę Nr XXIX/214/2005 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 8 lipca 
2005r. w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ  
w Kluczborku. W uzasadnieniu do odpowiedzi na skargę przedstawione zostały argumenty 
powiatu dotyczące powyższej skargi.  
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Do projektu nie wniesiono zapytań. W obecności 14 radnych przystąpiono do głosowania.  
13 głosami za, przy 1 głosie przeciw i przy braku głosów wstrzymujących się, Rada Powiatu 
podjęła uchwałę Nr XL/281/2006 w sprawie udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Opolu na skargę Pana Henryka Fraszka.           
 

Do punktu 3c i 3d porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady przedstawił następnie zebranym dwa kolejne projekty uchwał  
w sprawie udzielenia przez Radę Powiatu pełnomocnictwa.  
Pierwszy projekt dotyczy udzielenia pełnomocnictwa Panu Dariuszowi Kraśnickiemu – radcy 
prawnemu Starostwa Powiatowego do reprezentowania Rady Powiatu w Kluczborku przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Opolu w sprawie ze skargi Pana Fraszka, o czym 
mowa była w punkcie 3b porządku.  
Natomiast drugi projekt dotyczy udzielenia pełnomocnictwa Panu Michałowi Kuleszy – radcy 
prawnemu, do sporządzenia skargi kasacyjnej i do reprezentowania Rady Powiatu  
w Kluczborku przed Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie w sprawie innej 
skargi Pana Henryka Fraszka. Skarga ta dotyczy uchwały Nr XI/84/2003 Rady Powiatu  
w Kluczborku z dnia 16 października 2003r. w przedmiocie utworzenia przez powiat spółki 
akcyjnej pn. Powiatowe Centrum S.A. w Kluczborku.  
Do niniejszych projektów radni nie wnieśli zapytań, w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał je pod głosowanie. W obecności 14 radnych, w odrębnych 
głosowaniach, Rada Powiatu 13 głosami za, przy braku głosów przeciw i przy 1 głosie 
wstrzymującym się, podjęła uchwały Nr XL/282/2006 oraz Nr XL/283/2006 i udzieliła  
w/w osobom pełnomocnictwo.   

 
Do punktu 3e porządku obrad  

 
Kolejnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku  
za 2005r. Sprawozdanie to obejmuje: 
1.bilans sporządzony na dzień 31.12.2005r. wykazujący po stronie aktywów i pasywów  
   sumę 542.926,94 zł., 
2.rachunek zysków i strat za okres od 01.01.2005r. do 31.12.2005r. wykazujący stratę netto  
   w wysokości 618.730,63 zł.,  
3.informację dodatkową.  
Sprawozdanie niniejsze zostało przyjęte przez Radę Społeczną SPZOZ ZOZ w Kluczborku.  
Radni nie wnieśli zapytań do sprawozdania. W obecności 14 radnych, 13 głosami za, przy 
braku głosów przeciw i przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Powiatu podjęła uchwałę  
Nr XL/284/2006 przyjmując sprawozdanie. 
 

Do punktu 3f porządku obrad  
 

Zebrani zapoznali się następnie z projektem uchwały w sprawie nadania Statutu i Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwu Powiatowemu w Kluczborku. W uzasadnieniu do projektu 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego wyjaśniła, że nowa ustawa o finansach publicznych 
wprowadziła obowiązek posiadania przez jednostki budżetowe statutu. Dlatego też 
przygotowano projekt statutu Starostwa Powiatowego, który zawiera między innymi 
przedmiot działalności, strukturę organizacyjną i podział zadań na poszczególne komórki.      
Ponadto po wprowadzeniu do statutu niektórych zapisów, konieczne jest również 
wprowadzenie zmian w dotychczasowym Regulaminie Organizacyjnym Starostwa.  
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Zmiany w regulaminie wynikają również z częstych zmian przepisów prawnych, które 
powodują dezaktualizację wymienionych w regulaminie zadań. Dokonano także analizy 
struktury organizacyjnej Starostwa i wprowadzono w niej kilka zmian.  
Do niniejszego projektu radni nie wnieśli zapytań. W obecności 14 radnych, Rada Powiatu 
jednogłośnie, 14 głosami za, podjęła uchwałę Nr XL/285/2006 nadając Statut i Regulamin 
Organizacyjny Starostwu Powiatowemu w Kluczborku.  
 

Do punktów 3g-3l porządku obrad  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że kolejne sześć projektów uchwał dotyczą nadania 
statutów następującym jednostkom organizacyjnym powiatu:  
1.Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku,  
2.Zarządowi Dróg Powiatowych w Kluczborku,  
3.Powiatowemu Urzędowi Pracy w Kluczborku,  
4.Domowi Pomocy Społecznej w Kluczborku,  
5.Domowi Pomocy Społecznej w Gierałcicach,  
6.Powiatowemu Zespołowi Socjalizacyjno-Interwencyjnemu „Nasz Dom Bogacica-Bąków”  
   w Bogacicy.   
W uzasadnieniach do tych projektów Naczelnik Wydziału Organizacyjnego wyjaśniła,  
że obowiązek nadania statutów jednostkom organizacyjnym powiatu wynika z nowej ustawy 
o finansach publicznych. Do każdego z w/w projektów uchwał dołączony został projekt 
statutu poszczególnych jednostek.  
Radni nie wnieśli zapytań do przedłożonych projektów. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady kolejno poddawał je pod głosowanie. W obecności 14 radnych,  
Rada Powiatu jednogłośnie, 14 głosami za, podjęła uchwałę Nr XL/286/2006 w sprawie 
nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku oraz uchwałę  
Nr XL/287/2006 w sprawie nadania Statutu Zarządowi Dróg Powiatowych w Kluczborku.  
W kolejnych głosowaniach, w obecności 15 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie,  
15 głosami za, podjęła uchwałę Nr XL/288/2006 w sprawie nadania Statutu Powiatowemu 
Urzędowi Pracy w Kluczborku, uchwałę Nr XL/289/2006 w sprawie nadania Statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Kluczborku, uchwałę Nr XL/290/2006 w sprawie nadania Statutu 
Domowi Pomocy Społecznej w Gierałcicach i uchwałę Nr XL/291/2006 w sprawie nadania 
Statutu Powiatowemu Zespołowi Socjalizacyjno-Interwencyjnemu „Nasz Dom Bogacica-
Bąków” w Bogacicy.       
 

Do punktu 3ł porządku obrad  
 
Kolejnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół ponadgimnazjalnych i placówek kształcenia ustawicznego w Powiecie Kluczborskim. 
W uzasadnieniu do niniejszego projektu Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniła, że został  
on przygotowany w celu uzupełnienia dotychczas obowiązującej sieci naszych szkół. Należy 
w niej bowiem wprowadzić nowoutworzone szkoły ponadgimnazjalne młodzieżowe i dla 
dorosłych. Do projektu uchwały nie wniesiono zapytań, w związku z czym Przewodniczący 
Rady przystąpił do głosowania. W obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy braku głosów 
przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się, Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XL/292/2006 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych i placówek 
kształcenia ustawicznego w Powiecie Kluczborskim.  
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Do punktów 3m-3r porządku obrad  
 
Przewodniczący Rady przedstawił zebranym kolejne pięć projektów uchwał, które dotyczą  
likwidacji szkół starego typu czyli szkół ponadpodstawowych. W uzasadnieniu do projektów 
Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniła, że chodzi tu o szkoły, które już nie funkcjonują  
w związku z wprowadzoną reformą oświaty. Proponowana jest likwidacja następujących 
szkół w naszym powiecie:    
1.szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Kluczborku,    
2.szkół ponadpodstawowych w Zespole Szkół Licealno-Technicznych w Kluczborku,    
3.szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Kluczborku,    
4.szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolniczym Centrum  
   Kształcenia Ustawicznego  w Bogdańczowicach,    
5.szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 – Centrum  
   Kształcenia Ustawicznego w Kluczborku.  
Do projektów dołączone zostały postanowienia Opolskiego Kuratora Oświaty, w których 
pozytywnie zaopiniowano zamiar likwidacji w/w szkół.   
Do projektów uchwał nie wniesiono zapytań. Przewodniczący Rady poddawał kolejno pod 
głosowanie każdy proponowany projekt. W obecności 15 radnych, 13 głosami za, przy braku 
głosów przeciw i przy 2 głosach wstrzymujących się, Rada Powiatu podjęła uchwałę  
Nr XL/293/2006 w sprawie likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Kluczborku. Następnie, w obecności 15 radnych, Rada Powiatu 
jednogłośnie, 15 głosami za, podjęła uchwałę Nr XL/294/2006 w sprawie likwidacji szkół 
ponadpodstawowych w Zespole Szkół Licealno-Technicznych w Kluczborku, uchwałę  
Nr XL/295/2006 w sprawie likwidacji szkoły ponadpodstawowej w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w Kluczborku, uchwałę Nr XL/296/2006 w sprawie likwidacji szkoły 
ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolniczym Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Bogdańczowicach i uchwałę Nr XL/297/2006 w sprawie likwidacji szkoły 
ponadpodstawowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 – Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Kluczborku. 
 

Do punktu 3s porządku obrad  
 

Następnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
Nr XXIX/219/2005 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 8 lipca 2005r. w sprawie  
nadania regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów dla uczniów szkół 
ponadgimnazjalnych w Powiecie Kluczborskim w roku szkolnym 2005/2006. Naczelnik 
Wydziału Edukacji w uzasadnieniu do projektu wyjaśniła, że zmiana dotychczasowej 
uchwały dotyczy podwyższenia dla beneficjentów liczby godzin nieusprawiedliwionych  
w semestrze z 30 na 50, co umożliwi im wszystkim kontynuację udziału w programie 
stypendialnym.  
Do niniejszego projektu radni nie wnieśli zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie. W obecności 15 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie,  
15 głosami za, podjęła uchwałę Nr XL/298/2006 w przedmiotowej sprawie.     
    

Do punktu 3t porządku obrad  
 

Ostatnim projektem uchwały, który przygotowano na dzisiejszą sesję był projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia woli na przekazanie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolniczego 
Centrum Kształcenia Ustawicznego w Bogdańczowicach do prowadzenia przez Ministra 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniła w uzasadnieniu,  
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że projekt ten przygotowano na wniosek Dyrektora tej szkoły i po pozytywnym 
zaopiniowaniu przez Zarząd Powiatu w Kluczborku. Przekazanie szkoły może nastąpić  
na zasadach określonych w porozumieniu zawartym pomiędzy Ministrem Rolnictwa  
i Rozwoju Wsi, a Powiatem Kluczborskim.  
Radni nie wnieśli zapytań do przedłożonego projektu i w obecności 15 radnych 
Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. Rada Powiatu 13 głosami za, przy 1 głosie 
przeciw i przy 1 głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę Nr XL/299/2006 i wyraziła wolę 
na przekazanie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolniczego Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Bogdańczowicach do prowadzenia przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  
 

Do punktu 4 porządku obrad  
 
Na zapytanie radnej Ireny Kielar w sprawie naboru do klas pierwszych szkół 
ponadgimnazjalnych odpowiedzi udzielił Wicestarosta Kluczborski. Wyjaśnił,  
że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze konkretnych danych co do naboru, ponieważ termin 
składania podań wyznaczony jest do dnia 15 czerwca br. Wicestarosta dodał, że w internecie 
są wszystkie dane co do naboru i można je na bieżąco śledzić.  
 

Do punktu 5 porządku obrad  
 
Następnym punktem obrad było sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku 
za okres od dnia 03.04.2006r. do dnia 24.05.2006r., w którym odbyło się 6 posiedzeń.  
Radny Adam Martyniszyn zapytał jakiej kancelarii i jakiej sprawy dotyczy informacja  
z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 24 maja 2006r. W sprawozdaniu podano, że Zarząd 
zapoznał się ze standardowymi warunkami świadczenia usług prawnych przez Kancelarię 
Prawną Baker & McKenzie w Warszawie.  
Starosta Kluczborski wyjaśnił, że ma to związek z punktem 3d dzisiejszych obrad tzn.  
z upoważnieniem radcy prawnego – Pana Michała Kuleszy do sporządzenia skargi kasacyjnej 
i do reprezentowania Rady Powiatu w Kluczborku przed Naczelnym Sądem 
Administracyjnym w Warszawie w sprawie ze skargi Pana Henryka Fraszka. Na razie są  
znane tylko ogólne warunki świadczenia usług prawnych w/w Kancelarii, której 
pracownikiem jest Pan Kulesza, a szczegóły znane będą z chwilą podpisania umowy. 
Radny Leszek Krzyżanowski zapytał jakie będą koszty wynajęcia tej kancelarii.  
Starosta powiedział, że w momencie podpisania umowy znane będą również koszty. Wtedy 
też będzie można się zapoznać ze wszystkimi innymi szczegółami umowy. 
Innych zapytań do sprawozdania nie wniesiono i w obecności 16 radnych przystąpiono  
do głosowania. Rada Powiatu 14 głosami za, przy braku głosów przeciw i przy 2 głosach 
wstrzymujących się, przyjęła sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
03.04.2006r. do dnia 24.05.2006r.  
 

Do punktu 6 porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że w dniu 25 czerwca br. podczas obchodów 
„Dni Kluczborka 2006” odbędzie się festyn rekreacyjny „Kluczbork Dzieciom”. W ramach 
tego festynu odbędzie się Kluczborska Olimpiada Sportowa i do udziału w niej zaproszone 
zostały reprezentacje Rady Miejskiej i Rady Powiatu w Kluczborku, policji oraz księży.  
W związku z powyższym Przewodniczący poprosił radnych o wzięcie udziału w sportowej 
rozgrywkach.  
Kolejno głos zabrał radny Leszek Krzyżanowski i powiedział, że pomimo wycofania  
z porządku dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie  
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z nim stosunku pracy, on chce przedstawić swoje stanowisko w tej sprawie. Radny dodał,  
że w dzisiejszej sesji uczestniczy również delegacja pracowników i mieszkańców Domu 
Pomocy Społecznej dla Kombatantów w Opolu, którzy też chcą wypowiedzieć się w sprawie.  
Wicestarosta Kluczborski powiedział, że jego zdaniem delegacja powinna udać się  
do Prezydenta Miasta Opola, a nie do Rady Powiatu w Kluczborku, ponieważ to Prezydent 
chce zwolnić radnego, a nie Rada.  
Radny Krzyżanowski powiedział, że ma prawo do zabierania głosu jak każdy inny radny  
i chce przedstawić swoje racje. Radny powiedział, że Prezydent Miasta Opola dopuścił się 
pomówienia jego osoby. Następstwem tego była tygodniowa korespondencja pomiędzy 
radnym i Prezydentem, w wyniku której doszło do ugody. Prezydent przeprosił radnego  
na łamach prasy lokalnej i wycofał swój wniosek skierowany do Rady Powiatu. Kolejno 
radny Krzyżanowski złożył Przewodniczącemu Rady oraz pozostałym radnym pismo,  
w którym przedstawia swoje argumenty w sprawie. Pismo to stanowi załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu.  
Kolejno Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielowi delegacji z Domu Pomocy 
Społecznej dla Kombatantów w Opolu. Głos zabrał Pan Krzysztof Szaban pracujący w tej 
placówce jako opiekun i odczytał apel mieszkańców oraz pracowników. W apelu tym 
zarówno mieszkańcy jak i pracownicy jednostki wyrazili swoje poparcie dla działań  
i zmian, jakich dokonał Dyrektor Krzyżanowski. Apel powyższy jest załącznikiem nr 2  
do protokołu.      
Następnie głos zabrał radny Adam Martyniszyn i powiedział, że w sprawie radnego 
Krzyżanowskiego zwrócił się z pismem do Wojewody Opolskiego. W odpowiedzi otrzymał 
informację, że w latach 2004-2006 przeprowadzano kontrole w Domu Pomocy Społecznej  
dla Kombatantów w Opolu i wszystkie wnioski pokontrolne zostają na bieżąco realizowane.                       
Pracę Dyrektora placówki oceniono pozytywnie i nie wniesiono zastrzeżeń.   
Przewodniczący Rady udzielił ponownie głosu radnemu Krzyżanowskiemu, który zapytał 
jakie są miesięczne koszty zatrudnienia radców prawnych w tutejszym Starostwie oraz jakie 
były koszty wynajęcia kancelarii prawnej, która brała udział w ostatniej rozprawie w Sądzie 
Administracyjnym w Opolu. Radny zapytał również czy prawdą jest, że Narodowy Fundusz 
Zdrowia wytoczył sprawę przeciwko SPZOZ ZOZ w Likwidacji lub PCZ S.A. w Kluczborku. 
Radny poprosił o pisemną informację w powyższych sprawach.  
Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta Byczyny i zapytał kiedy będą zakończone remonty  
na drogach powiatowych na terenie Gminy Byczyna. Stan tych dróg jest zły, a niektóre ich 
odcinki są w ogóle nieprzejezdne.  
Odpowiedzi na powyższe zapytanie udzielił Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  
w Kluczborku. Powiedział, że wszystkich dróg powiatowych nie da się wyremontować, 
ponieważ fizycznie nie da się tego wykonać, a ponadto brakuje środków finansowych. Jeśli 
chodzi o drogę Kostów-Miechowa-Janówka na terenie Gminy Byczyna, bo chyba o tę drogę 
najbardziej chodzi, to jest ona faktycznie w tragicznym stanie. Zdaniem Dyrektora bezcelowe 
byłoby jej remontowanie, ponieważ wymaga ona gruntownej przebudowy i dlatego też jest 
już opracowywana przez Zarząd Dróg Powiatowych potrzebna dokumentacja.  
Na zakończenie swojej wypowiedzi Dyrektor Zarządu powiedział, że pamięta o drogach na 
terenie Gminy Byczyna i w miarę możliwości są one remontowane.  
Kolejno głos zabrała radna Irena Kielar. Nawiązując do spraw sądowych dotyczących 
zaskarżenia uchwał Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie likwidacji SPZOZ ZOPZ  
i utworzenia PCZ.S.A., powiedziała, że w jednym z ostatnich numerów „Rzeczypospolitej” 
ukazał się artykuł na ten temat. W artykule znajduje się potwierdzenie Sądu Najwyższego,   
że powiat ma prawo tworzyć spółki, które mogą powoływać niepubliczne ZOZ. Zdaniem 
radnej podjęcie przez Radę Powiatu w Kluczborku w/w uchwał jest zgodne  
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z prawem, tym bardziej, że w wielu powiatach też utworzono takie spółki. Zdaniem radnej 
szpital w Kluczborku musi funkcjonować, a warunki w nim są coraz lepsze.  
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Likwidator SPZOZ ZOZ w Kluczborku, 
która odpowiedziała na jedno z pytań radnego Krzyżanowskiego. Wyjaśniła, że Narodowy 
Fundusz Zdrowia nie wytoczył żadnego powództwa przeciwko SPZOZ ZOZ ani PCZ.S.A.  
w Kluczborku. Natomiast powiat przygotowuje dokumentację do wystąpienia sądowego 
przeciwko NFZ o należne szpitalowi środki finansowe.  
Radny Krzyżanowski powiedział, że nasz szpital był kiedyś zakładem publicznym i powiat  
niezgodnie z prawem, za darmo przekazał utworzonej spółce cały sprzęt ruchomy. Został 
również zdaniem radnego zlikwidowany chyba oddział chirurgiczny, bo pacjenci 
niejednokrotnie muszą jeździć do szpitala w Oleśnie. Są co prawda w naszym szpitalu 
oddziały dobrze funkcjonujące, ale w niektórych przypadkach służba medyczna oddziału 
wewnętrznego czy chirurgicznego daje wiele do myślenia. Zdaniem radnego powiat nie miał 
prawa powołać spółki w miejsce publicznego ZOZ.  
Starosta Kluczborski wystąpił z wnioskiem o zakończenie tej dyskusji, ponieważ likwidacja 
SPZOZ ZOZ i utworzenie PCZ S.A. w Kluczborku nie jest tematem dzisiejszych obrad. 
Zdaniem Starosty radny Krzyżanowski urządził sobie w dniu dzisiejszym manifestację 
polityczną w celu promowania swojej osoby, ale bez powodu, bo projekt uchwały dotyczący 
jego osoby został przecież wycofany. Szpital w Kluczborku działa dobrze, a w niedługim 
czasie otrzyma Certyfikat ISO, co chyba dobrze o nim świadczy.  
Wiceprzewodniczący Rady – radny Piotr Wiecha powiedział, że gdyby dziś doszło  
do głosowania w sprawie radnego Krzyżanowskiego, on głosowałby przeciw odwołaniu 
radnego z zajmowanego stanowiska. Co do sprawy szpitala radny Wiecha powiedział,  
że nie wyobraża sobie powrotu do dawnego publicznego SPZOZ ZOZ  w Kluczborku. 
Obecnie szpital w naszym mieście działa znacznie lepiej niż przed przekształceniem i nie ma 
możliwości powrotu do starej struktury. Zdaniem radnego powrót do publicznego ZOZ byłby 
dla naszego powiatu katastrofalny w skutkach. Wiceprzewodniczący Wiecha wystąpił  
do radnych opozycji, aby nie występowali przy każdej okazji ze sprawą przekształcenia 
naszego szpitala, ponieważ wszyscy radni wiedzą jaka jest sytuacja prawna szpitala i co się 
dzieje na rozprawach sądowych dotyczących szpitala w Kluczborku.  
Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Starosty o zamknięcie 
dyskusji. W obecności 16 radnych, 15 głosami za, przy braku głosów przeciw i przy 1 głosie 
wstrzymującym się, dyskusja został zamknięta.  
Innych spraw nie poruszano. 
 

Do punktu 7 porządku obrad  
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym  
oraz  wszystkim zebranym za udział w obradach i o godzinie 1250 zamknął XL sesję Rady 
Powiatu w Kluczborku.  
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
        
                Przewodniczący Rady  
         Maciej Mularczyk 
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